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                                               PROTOKÓŁ  NR  17 /2008 
                                 XVII Sesji Rady Gminy Perzów 
                                    w dniu 19 czerwca 2008r. 
                                     w godz. 13.10 do 18.30 
 

1. Otwarcie Sesji. 
 
Otwarcia Sesji dokonał  Przewodniczący Rady Gminy Perzów  
Zdzisław Burzała. Powitał radnych, Zastępcę Wójta, 
Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów. 
Stwierdził obecność 13 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad Sesji: 
 
 
1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 

5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2008r. 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie  zawarcia porozumienia międzygminnego  
     w przedmiocie powierzenia Gminie Kępno przygotowania  
     i wykonania zadania   pn. „Budowa zakładu zagospodarowania  
     odpadów w Olszowie. 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu 

przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności  
      w odniesieniu do nieruchomości nr 429/19 o powierzchni 0,2332 ha,   
      stanowiącej własność Gminy Perzów. 
 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie do 

zasobów mienia komunalnego działki nr 28/32 połoŜonej w Perzowie. 

11.  Wolne głosy i wnioski. 
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Przewodniczący Rady – w związku z obecnością na sesji Pani Baraniak 
p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Domasłowie prosi o zabranie 
przez nią głosu. 
 
Pani Baraniak – z uwagi na fakt, iŜ kończy zastępstwo za Dyrektora 
Szkoły chciałaby wyjaśnić przyczynę braku pisemnej odpowiedzi na 
ustny wniosek Radnego Kurzawy o przedstawienie kosztów utrzymania 
szkoły w Domasłowie za I kwartał 2008r., który to przekazał Pani 
Dyrektor za pośrednictwem Biura Rady Gminy. Pani Baraniak wyjaśnia, 
Ŝe  nie chciała w ten sposób wchodzić z kimkolwiek w konflikt, ani nikogo 
obrazić. Chciała tylko, aby zanim przystąpi do sporządzenia informacji, 
aby wniosek został sprecyzowany o jakiego rodzaju koszty utrzymania 
chodzi. Miała prawo nie wiedzieć jak podejść do tematu, bo nie jest jak 
tłumaczy księgową. 
 
Przewodniczący Rady – prosi o wyjaśnienie całej sprawy. 
 
Pani Baraniak – mówi, Ŝe dowiedziała się, Ŝe była niegrzeczna i 
arogancka. Zaprzecza temu i podkreśla raz jeszcze, Ŝe nie jest księgową 
i nie wiedziała o jakie koszty chodzi. 
 
Radny Kurzawa – wyjaśnia, ze przekazał ustny wniosek o przygotowanie  
informacji. Poprosił Panią Bednarek z biura Rady Gminy  
o przekazanie go Pani Dyrektor. Mówi, Ŝe nie wie jak został on 
przekazany, ale chodziło mu o przedstawienie danych na papierze. 
Interesowało go czy Szkoła szuka oszczędności. 
 
Pani Baraniak – podkreśla, Ŝe według ustnego przekazu miały to być 
koszty utrzymania, a dzisiaj z   ust Radnego  słyszy, Ŝe chodziło o 
oszczędności. Przedstawia pokrótce koszty funkcjonowania jednostki. 
Na koniec mówi, Ŝe wyciągnęła z tej sytuacji wniosek, Ŝe naleŜy ze sobą 
rozmawiać bez pośrednictwa osób trzecich. 
 
Pani Bednarek prosi Przewodniczącego Rady o udzielenie jej głosu. 
Oświadcza Radnym ,Ŝe wniosek Radnego Pana Kurzawy przekazała  
w takiej formie jak Ŝyczył sobie Pan Kurzawa nic nie dodając i niczego 
nie ujmując. 
 
Radny Krzywiecki – podsumowuje dyskusję i prosi panią Dyrektor  Ŝeby 
nie okazywała zdziwienia, bo Radni mają prawo zadawać pytania. 
 
Przewodniczący Rady dziękuje Pani Baraniak i prosi o zabranie głosu 
przez Panią Dyrektor Wanzek ( SP w Miechowie). 
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Pani Wanzek – słyszała od Pana zastępcy Wójta, Ŝe był poruszany 
temat Centrum Kształcenia w Miechowie. Na okres wakacji przedłuŜono 
umowę. Od wczorajszego dnia działa juŜ internet. Kosztów korzystania  
z internetu Pani Dyrektor jeszcze nie zna. Od 1 września, jako jednostka 
prowadząca moŜemy sami określić ile pracowników i z  jakim 
wynagrodzeniem zatrudnimy. Fundacja zostanie obciąŜona zgodnie  
z umową notą obciąŜeniową za koszty funkcjonowania. Placówka jest 
czynna od godz.12.00 – 20.00. W dni wolne od 15.00 do 20.00.  
W wakacje teŜ będzie czynne w tych godzinach. 
 
Przewodniczący Rady – ile będzie kosztowało utrzymanie Centrum? 
 
Pani Wanzek –  tej chwili nie umie tego powiedzieć. 
 
Radny Ostrowski – pyta ile osób z tego korzysta? 
 
Pani Wanzek – w tej chwili młodzieŜ. Dorośli jeszcze nie, bo nie było 
oficjalnego otwarcia. 
 
Przewodniczący Rady dziękuje Pani Dyrektor za wypowiedź. 
 
 
 
  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu 
 z poprzedniej sesji bez odczytania, stwierdzając, iŜ protokół został 
wyłoŜony do wglądu przed Sesją , a poza tym jest moŜliwość zapoznania 
się z nim w biurze Rady. 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie  za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej Sesji bez odczytania. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych ; wszyscy radni jednogłośnie 
przyjęli protokół z XVI Sesji bez odczytania. 
 
 3. Interpelacje. 
 
Radny Ludwikowski – pytałem o pługi. Czy pracownicy Urzędu Gminy 
sprawdzili ich stan techniczny? 
 



 4 

Pan Mega – rozmawiałem z jednym z panów – Panem Superganem. 
Pytałem jak są utrzymywane. Kontroli nie było, ale pracownicy 
telefonowali. 
 
Radny Pietrus – czy są planowane nowe oświetlenia. JuŜ półtora 
kadencji pytam o 1 lampę i wciąŜ bezskutecznie. Kiedy będzie otwarcie 
klubu w Trębaczowie? 
 
Pan Mega – po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym 
zobaczymy czy będą środki. JeŜeli tak, to lampę za 9.000 zł 
zamontujemy. Wczoraj pracownicy Urzędu Gminy kontrolowali klub. Jest 
spisany protokół. Pani Kocańda zamontowała okna, piec CO i panele. 
Rachunków jeszcze Pani nie przedłoŜyła. Pani Kocańda stara się w tej 
chwili o pozwolenie na sprzedaŜ alkoholu. Jak uzyska pozytywna 
decyzję, to na pewno otworzy. To kwestia dni. 
 
Radny Kozan – w sprawie poboczy Nowa Wieś KsiąŜęca – Domasłów. 
To, Ŝe połatano dziury, a nie zrobiono poboczy, to nic nie daje. Kiedy 
będą budowane drogi? Radny wnioskuje o transport kamienia na parking 
koło szkoły. 
 
Pan Mega – wystąpimy z ponownym wnioskiem  o  pobocza. 
 
Pani Grzegorek(sołtys wsi Trębaczów) – Pani Dyrektor PZD odpowiada 
na pisma, jakby to było jej prywatne przedsiębiorstwo. 
 
Pan Mega – jeŜeli taki jest wniosek to wystąpimy z pismem. 
Dokumentacja na drogi jest w naszej dyspozycji. Czekamy teraz na 
dzisiejsze zmiany w budŜecie , ogłosimy przetarg. Dokumentacja na 
drogę  Słupi jest opracowywana. Taka jest specyfika ukształtowania 
terenu. JeŜeli chodzi o parking – kamień juŜ dowoziliśmy. Dalsze 
dosypywanie kamienia jest zbędne. 
 
Radny Kozan – ale chodzi o parking koło szkoły. Tam nie trzeba duŜo. 
 
Pan Mega – mamy zbyt wiele zadań obecnie realizowanych na drogach. 
 
Radna Gawlik – lampy w Miechowie nie zostały wymienione. Zrobiono 
Kozę Wielką, a nas nie. 
 
Pan Mega – zrobiono Kozę Wielką dlatego, Ŝe lampy są z jednego 
transformatora. Proszę podać gdzie, to wymienimy w ramach prac 
konserwacyjnych. 
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Radny Wieczorek – nie chodzi miejsce, ale o fakt. Była uzgodniona Koza 
Wielka i Miechów? – to tak ma być robione! 
 
Przewodniczący Rady – to jest ta sama sprawa jak z salą komputerową 
w Miechowie. Nic nie wiedzieliśmy, a umowa została podpisana na 5 lat. 
 
Radny Wieczorek – ja chcę wymiany tych lamp z funduszu 
amortyzacyjnego. 
 
Radny Wodziak – pyta kiedy będzie robiona droga do kotłowni. Jest 
coraz gorzej. 
 
Pan Mega – wybieramy waŜniejsze inwestycje. Remont tej drogi nie jest 
prosty. Muszą zostać zdemontowane płyty betonowe. Musimy teŜ 
przeanalizować środki finansowe. 
 
Radny Krzywiecki – chodzi o drogę w Słupi od remizy do Pana 
Hodyjasa. Została przywieziona kupka kamienia. Zobowiązał się ją 
rozwieźć  Pan Hodyjas, a Pani sołtys zobowiązała się szukać gruzu. Jest 
75-lecie StraŜy – pytam pracowników Urzędu Gminy kiedy coś z tym 
zrobią, a jeŜeli nie to po co nawozili ten kamień. JeŜeli dzień przed 
imprezą popada deszcz, to nie wiem co tam będzie. JeŜeli cos się 
zaczyna, to naleŜy skończyć. 
 
Pan Mega – ja nie powiedziałem, Ŝe nie zrobimy drogi do 6 lipca. 
Musimy ją doprecyzować. Tam potrzebny będzie krawęŜnik. Ta droga 
będzie zrobiona. 
 
Radny Krzywiecki – szukałem na wsi, ale nie mam tego gruzu. Kamień 
się zmarnuje. 
 
Radny Kurzawa – mam uwagę do drogi i pana Hodyjasa. śeby nie 
wyszły z tego tytułu koszty. Tak jak było ze StraŜą w Perzowie. 
 
Pan Mega – będzie to załatwione w formie pisemnej. 
 
Przewodniczący Rady – co się dzieje z samochodem straŜackim? 
 
Radny Krzywiecki – dzisiaj jest zebranie. Będą środki, będzie samochód. 
 
Pan Mega – jestem tą wypowiedzia zdziwiony. Środki są zabezpieczone 
280.000zł. Komenda Wojewódzka StraŜy  ogłasza na to przetarg. Nie 
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mamy informacji czy zabezpieczyli na ten cel środki i czy rozpoczęli 
procedurę. 
 
Przewodniczący Rady -  pyta Pana Ostrowskiego czy monitoruje tą 
sprawę. 
 
Radny Ostrowski – na przełomie listopada i grudnia będzie auto. 
Radny Ostrowski zarzuca, Ŝe półtora roku trwa wydawanie decyzji 
środowiskowych dla Firmy Państwa Gułagów. Myśli, Ŝe nie wszystkie 
decyzje są tak długo załatwiane. Czy moŜna to przyspieszyć? 
 
Pan Mega – strona postępowania ciągle się odwołuje i dlatego tak długo 
to trwa. Zleciłem opinię prawną, która umoŜliwi mi zadecydować o 
podpisaniu decyzji. Mam ustną informacje od radcy prawnego, Ŝe będę 
mógł ją podpisać. 
 
Radny Ostrowski – nie pytałem o te dwa postępowania, tylko o inne 
sprawy. 
 
Pan Mega – nie ukrywam, Ŝe temat uzgodnień warunków zabudowy, 
decyzji środowiskowych są skomplikowane. Najlepiej wyjaśniłby to 
pracownik. Decyzja wydawana jest w oparciu o opinię i raporty. 
Myślałem o podpisaniu umowy z urbanistą, ale procedura zaleŜy od 
dokumentów. 
 
Radny Ostrowski – zastanawia się czy pracownik Urzędu Gminy nie ma 
za duŜo obowiązków. 
 
Przewodniczący Rady – pyta co z przetargiem na rozbudowę stacji 
uzdatniania wody w Trębaczowie? 
 
Pan Mega – ogłosiliśmy przetarg. Jest duŜe zainteresowanie. 
 
Przewodniczący Rady – kiedy będzie to robione? 
 
Pan Mega – do końca października. 
 
Przewodniczący Rady – była duŜa akcja wycinania drzew, a co z nowymi 
nasadzeniami? 
 
Pan Mega – posadziliśmy drzewka koło szkół, sołtysi składali teŜ 
zapotrzebowanie. 
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Pan Nawrot (sołtys Turkowy) – zgłaszałem zapotrzebowanie na 47 
drzew, dostałem 7. 
 
Pan Mega – tamte drzewka dostaliśmy z arboretum z Sycowa, to było 
bezpłatne. 
 
Przewodniczący Rady  - skoro było bezpłatne, to pieniądze na nowe 
drzewka jeszcze są. 
 
Radny Pietrus – Powiatowy Zarząd Dróg powycinał drzewa, zostały 
pieńki. Zobowiązać Panią Dyrektor, aby PZD zrobił z tym porządek. 
 
Przewodniczący Rady – złoŜył na ręce zastępcy Wójta dwie pisemne 
interpelacje, dotyczące kosztów utrzymania boiska ORLIK 2012 oraz 
kosztów funkcjonowania szkół gminnych  latach szkolnych  2006/2007   
i 2007/2008. 
 
Radny Kurzawa – pyta co w sprawie suszy? 
 
Pan Mega – Wielkopolska Izba Rolnicza złoŜyła wniosek do Wojewody w 
sprawie ogłoszenia klęski suszy. 
 
Pani Sekretarz – Wojewoda przysłał pismo, aby zweryfikować skład 
Komisji do 23.06.2008r. Wojewoda podjął juŜ działania. 
 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy ( treść sprawozdania  
w załączeniu). 
 
Radny Ludwikowski – chodzi o szamba na działce Państwa Balińskich, 
które Gmina ma wykupić. Czy Gmina w momencie sprzedaŜy działki o 
tych szambach wiedziała? 
 
Pan Mega – jest dokument, z którego wynika, Ŝe Zarząd Gminy o tym 
wiedział. 
 
Radny Ludwikowski – kto powinien ponieść za to konsekwencje? 
 
Pan Mega – są mapy, z których wynika, Ŝe one tam są, ale na mapie 
powykonawczej ich nie ma. Do kogo naleŜy odpowiedzialność odpowie 
Pan Radca  Prawny. 
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Radca Prawny Marek Sarnowski -  to Kodeks Cywilny i wada ukryta 
rzeczy(procedury). JeŜeli klient(nabywca działki) o tym nie wiedział 
Gmina powinna ponieść konsekwencje. 
 
Radny Ludwikowski – czy moŜna tak daleko sięgnąć do dokumentów, 
aby ustalić odpowiedzialnego? 
 
Pani Skarbnik – potwierdza, Ŝe zgodnie z protokołem przejęcia środka 
trwałego PT szamba stanowią mienie komunalne. Skoro są one ujęte w 
ewidencji środków trwałych, powinny zostać naniesione na mapy. 
 
Pan Sarnowski -  jeŜeli Urząd Gminy ma taką wiedzę, wyrządzono 
szkodę nabywcy. Jest to wada ukryta. 
 
Przewodniczący Rady – skoro wpadło do szamba dziecko, musiał być 
właz. 
 
Pani Skarbnik – to było w wyniku pęknięcia. 
 
Pan Mega -  jestem umówiony na rozmowę z Panią Balińską . 
 
Radny Ludwikowski – radca powinien nam pomóc rozwiązać tą sprawę. 
 
Pan Sarnowski -  trzeba najpierw ustalić czy Państwo Balińscy  o tym 
wiedzieli. 
 
Radny Krzywiecki – trzeba iść tropem geodety. On robił mapę. 
 
Pan Mega – informuje, Ŝe wydał zarządzenie o uniewaŜnieniu przetargu 
na działki, gdzie kandydatami na nabywców byli Pan Kula Roman i Pani 
Łydka. 
 
Przewodniczący Rady – pyta dlaczego to tak wyszło? 
 
Pan Mega – decyzja o podziale jest niewłaściwa w opinii notariusza. Na 
komisjach musimy podjąć decyzje w oparciu o jakie przepisy ustawy 
dokonamy sprzedaŜy tych działek. 
 
Radny Wieczorek – pyta jaka działka będzie do sprzedania w 
Miechowie? 
 
Pan Mega – są to ruiny po byłej gorzelni. 
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Przewodniczący Rady – pyta czy jest juŜ gotowy projekt organizacyjny 
Szkoły Podstawowej w Domasłowie  czy to prawda, Ŝe w nadchodzącym  
roku szkolnym będą łączone trzy klasy nauczania początkowego? 
 
Pan Mega – poproszę o projekt i odpowiem. 
 
Przewodniczący Rady  - proszę więc o projekt. 
 
 
5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady – mam pytanie do Pani Bernadety Urbańskiej – ilu 
mamy podatników? 
 
Pani Urbańska – 1200. 
 
Przewodniczący Rady – mówiliśmy o kontrolach deklaracji podatkowych. 
Co zostało zrobione. 
 
Pani Urbańska – zakupiono dalmierz i jest on legalizowany. Czekamy teŜ 
na legitymacje słuŜbowe. 
 
Przewodniczący Rady – były teŜ wysyłane pisma do podatników o 
weryfikację deklaracji. 
 
Pani Urbańska – tak, wpłynęło 20 deklaracji. Pism wysłano 80.  
Kto zgłosił się dobrowolnie nie będzie  poddany sankcjom. 
 
Przewodniczący Rady – ile w 2007r. przeprowadzono kontroli w terenie? 
 
Pani Urbańska – około 5. 
 
Przewodniczący Rady – dlaczego tylko 5? Zgodnie z ustawą powinno 
być 2%.  Zwraca się do Radnych -  na 1200 podatników sprawdzono 
tylko 5. 
 
Przewodniczący rady informuje, Ŝe uczestniczył: 
- w obchodach Dnia StraŜaka w Słupi  
- w uroczystości z okazji Dnia Matki , połączonej z promocją płyty. Prosi 
w tym miejscu, aby pomyśleć o zakupie sprzętu nagłaśniającego dla 
GOK. 
- w obchodach Dnia Samorządowca w Zawidowicach koło Pleszewa 
- dwukrotne spotkanie  dotyczące realizacji II schematu LADER + 
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- w imprezie połączonej z zawodami straŜackimi w Domasłowie 
 
Przewodniczący Rady po spotkaniach z udziałem Wójta Bralina wysuwa 
wniosek, Ŝe zauwaŜa róŜnicę w gospodarowaniu w Gminie Bralin  
i Gminie Perzów. W Bralinie dzieje się zdecydowanie więcej.  
Za pośrednictwem internetu dowiedział się o inwestycjach  
realizowanych przez Gminę Bralin. 
 
Przewodniczący Rady w swoim sprawozdaniu  przedstawił treść pism 
które wpłynęły do Rady Gminy w ostatnim czasie(stanowią załączniki do 
protokołu) : 
- od Towarzystwa Rozwoju Gminy Perzów  w sprawie refundowania 
przez Gminę kosztów powielania gazety „Wieści Gminne”. 
- pismo od pracowników Urzędu Gminy z wnioskiem o  podwyŜszenie 
wynagrodzenia.  
- pismo mieszkańców Perzowa o wybudowanie drogi dojazdowej  
asfaltowej do posesji. 
 
Odnośnie ostatniego wspomnianego pisma Przewodniczący Rady 
zapytał  jakiej udzielić odpowiedzi? 
 
Radny Wieczorek – uwaŜa, Ŝe to jest w gestii rady sołeckiej. 
 
Radny Kurzawa – mam nadzieję, Ŝe w przyszłym roku ujmiemy ją  
w planie inwestycji, ale to zaleŜy od obecności tych mieszkańców  
na zebraniu Rady Sołeckiej wsi Perzów. 
 
Przewodniczący Rady – to nie jest jedyna droga szlakowa w Gminie. 
Korzystając, Ŝe jest to moje sprawozdanie chcę powiedzieć, Ŝe czytam  
i na bieŜąco śledzę informacje dotyczące boiska sportowego. Dalej 
bronię zdania, Ŝe naleŜy się wstrzymać z budową w tym roku.  
Przewodniczący odczytuje przyniesione przez siebie artykuły prasowe. 
 
Radny Krzywiecki – nie neguje treści tych artykułów, ale uwaŜa, Ŝe 
naleŜałoby sprawdzić, czy gminy, które nie chcą podjąć się tego zadania 
to koalicja czy opozycja do rządu. 
 
Przewodniczący Rady – podkreśla fakt, iŜ koszt wykonania przyłączy 
zgodnie z załoŜeniami musi ponieść Gmina, a takŜe w projekcie 
zaplanowano zaplecze z szatnią, ale bez podjazdu dla osób 
niepełnosprawnych. Przewodniczący ma obawy czy w związku z 
występującymi wadami w projekcie zostanie dokonany później odbiór 
techniczny tej inwestycji.  
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JeŜeli chcemy wydać 333.000zł, to lepiej byłoby je zainwestować w 
wiejskie boiska, które juŜ mamy. – mówił Przewodniczący Rady   
Kto będzie woził dzieci na to boisko. Jest tyle imprez w tej chwili 
organizowanych przez GOK i juŜ teraz nie ma kto wozić dzieci. 
 Mam wiele wątpliwości. I moje zdanie jest na „nie”. 
Takie jest moje zdanie, ale w radzie jest 14 innych osób. Proszę mówić 
Panie Pietrus. 
 
Radny Pietrus – chcę wiedzieć jakie będą koszty utrzymania tego 
boiska? 
 
Przewodniczący Rady – złoŜyłem dzisiaj pisemną interpelację na ten 
temat do Pana Megi. Obawiam się jednak, Ŝe to co dostaniemy na to 
boisko, pójdzie w koszty utrzymania. 
 
Radny Pietrus – uwaŜam, Ŝe powinniśmy utrzymać dla sportu to co 
mamy.Te boiska, które obecnie funkcjonują. JeŜdŜę po okolicznych 
Gminach i stwierdzam, Ŝe nie ma porządnego obiektu sportowego  
w naszej Gminie. To, co jest w Trębaczowie  to jest dno i dziwię się, Ŝe 
my taką druŜynę mamy. 
 
Radny Wieczorek – Panie Pietrus wy zaczynaliście od zera i  ciekawi 
mnie ile Gmina w tej chwili daje na utrzymanie takiego boiska jak wasze, 
nie na druŜynę na utrzymanie boiska. Bo w Miechowie to ja je 
utrzymywałem, nie Gmina. 
 
Przewodniczący Rady – pytam więc, czy nie lepiej dać te pieniądze na te 
obiekty, które są, czy budować nowe? Jak do tej pory te obiekty są 
wykorzystywane? 
 
Radny Krzywiecki – Słupi nie mieszajmy, bo chcemy zmienić lokalizację 
boiska. W Turkowach byłem przed zawodami i boisko tam zarosło. 
Sprawa wykoszenia boiska jest taka sama w Słupi. Nikt nie chce kosić. 
 
Przewodniczący Rady – wobec tego myślę, Ŝe skoro tak to wygląda, to 
moŜe te obiekty są niepotrzebne. 
 
Radny Kurzawa – Pan Pietrus mówi, Ŝeby szkolić tych, co są. To nie 
będzie nowych zawodników. PrzecieŜ moŜna szukać sponsorów na 
boisko. 
 
Radny Pietrus – na wieczność Pan nie uzyska sponsorów. 
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Radny Kurzawa – a ja nie wierzę, Ŝe wieczna będzie druŜyna  
w Trębaczowie. 
 
Przewodniczący Rady – wszystko zaleŜy od osoby, która będzie to 
prowadziła. 
 
Radny Kurzawa – chodzi mi o to, aby zacząć od najmłodszych. 
 
Przewodniczący Rady –  kto będzie woził dzieci? 
 
Radny Wieczorek – boisko, Ŝeby spełniało swoją rolę musi być blisko 
dzieci. Boiska mają powstawać po to, aby były dostępne dla młodzieŜy. 
Mają ochotę pograć, to idą i grają. Boisko musi być zawsze 
przygotowane i wykoszone.  
 
Przewodniczący Rady -  ja juŜ dzisiaj nie widzę tłumów dzieci grających 
na boisku. A wydamy strasznie duŜe pieniądze. Pytam jak kiedyś pytał 
Pan Kucharski przy zakupie auta dla OSP Perzów – czy nas na to stać ? 
Pytam teraz czy nas stać na boisko. Moim „oczkiem” jest budowa 
kanalizacji w Domasłowie. 
 
Pan Mega – otrzymałem interpelację. Uczono mnie, Ŝe zawsze  jak są 
koszty, są teŜ przychody. 
 
Przewodniczący Rady   - jakie to korzyści mają być. Myśli Pan  
o korzyściach finansowych? 
 
Pan Mega – tak. 
 
Przewodniczący Rady – przecieŜ jednym z warunków dofinansowania 
projektu jest bezpłatne korzystanie z tego obiektu. W takim razie o jakich 
korzyściach Pan mówi? 
 
Pan Mega – wieczorem moŜna organizować płatne zajęcia. Wystąpię  
do dyrektorów szkół czy mają jakiś pomysł na wykorzystanie boiska. 
 
Przewodniczący Rady – zgadzam się, Ŝe szkoły będą korzystać, ale 
tylko wiosną i latem. A co zimą? To jest obiekt odkryty. Mam prośbę  
do Pana, aby nie wycinał Pan drzew do momentu, aŜ nie będzie 200% 
pewności, Ŝe to boisko powstanie za jedyne 333.000 zł. z budŜetu 
Gminy. 
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Pan Mega – póki nie będzie decyzji, nie będziemy wycinać. Proszę 
jednak Radę, aby podjęłą ostateczną decyzję, czy będziemy je budować 
czy nie. 
 
Radny Krzywiecki – ile mamy czasu na wybudowanie boiska? 
 
Przewodniczący Rady – do końca października ma być skończone. 
 
Radny Krzywiecki – przyjrzyjmy się gminom, które to boisko mają. Mnie 
ten projekt nie interesuje, on jest dla dzieci. Interesują mnie jednak 
gminy, które to boisko mają. Przygotujmy sobie 10 takich gmin i dowiemy 
się ile dzieci korzysta i w jakim okresie. Być moŜe Przewodniczący ma 
rację. Mam mieszane uczucia i nie to Ŝebym był na „nie”, ale jak widzę 
nastawienie mieszkańców Perzowa i ludzi, którzy pełnia jakieś funkcje, 
to dlaczego swoim głosowaniem mam kogoś uszczęśliwiać na siłę. 
Zanim podejmiemy decyzję, przyjrzyjmy się innym gminom. 
 
Przewodniczący Rady – ma zastrzeŜenia do propozycji radnego 
Krzywieckiego, poniewaŜ uwaŜa, Ŝe nie moŜna zestawiać Gmin takich 
jak Kępno, Baranów z Gminą Perzów, bo tamte mają inne budŜety i mają 
więcej mieszkańców. 
 
Radny Krzywiecki – mówi, Ŝe pojęcie sportu i rekreacji Jego  
i Przewodniczącego jest inne. 
 
Radny Wieczorek – musimy pamiętać podejmując decyzję, Ŝe koszty 
utrzymania są całoroczne i o jego specyficznym połoŜeniu   – w dole, co 
jest istotne dla kosztów budowy. 
 
Radny Pietrus – podkreśla i zwraca uwagę, Ŝe przewidziane przy 
budowie boiska  dwie pompy nie dają rady. 
 
Przewodniczący Rady -  projekt jest na 20 lat. Remonty mogą teŜ nas 
dotknąć. 
 
Radny Kurzawa – przecina dyskusję, mówiąc, Ŝe przecieŜ  kroki  
w kierunku budowy zostały juŜ podjęte. 
 
Pani Brząkała(sołtys Brzezia) – uwaŜa, Ŝe nie naleŜy na to patrzeć, tylko 
zdecydowanie w przyszłość. 
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Radny Kozan – mój syn gra w piłkę koło domu, bo nie ma w Gminie 
bezpiecznego boiska. Jak chce iść na boisko w Domasłowie, to idę 
razem z nim, bo na boisku są bezdomne psy i się o niego boję. 
 
Przewodniczący i  Radni nie zgadzają się z wypowiedzią Radnego 
Kozana, pytając, Ŝe jeŜeli uwaŜa on takie boiska jak w Domasłowie, 
Trębaczowie , Perzowie za niebezpieczne, to jakie ma wyobraŜenia o 
bezpiecznym boisku. 
 
Pani Skarbnik – dzisiaj będzie podejmowana uchwała, dotycząca zmian 
w budŜecie. Ta inwestycja tam jest. Musi być jednak decyzja Rady, bo 
zastępca nie wie co ma robić. Albo będzie dzisiaj wpisana, albo nie. 
 
Przewodniczący Rady – a jeŜeli nie. 
 
Pani Skarbnik – zastępca wie, Ŝe nie moŜe przekroczyć kwoty kosztów 
budowy boiska w wysokości1.016.000 zł.  
 
Radny Kłodnicki – na końcu wyszła sprawa, ze koszty doprowadzenia 
wody, odwodnienia, kanalizacji  pokrywa Gmina. Wcześniej nikt o tym 
nie mówił. Nas na to nie stać. Nie ma nawet pieniędzy na naprawienie 
koszy na śmieci. JeŜeli z jednej wsi nie przyjedzie 20 uczniów, to nie 
będzie zabawy. Trzeba będzie organizować przyjazdy, a nas na to nie 
stać. Zastanówmy się na tym , czy to ma sens. Remontujmy lepiej to co 
juŜ mamy. 
 
Radny Kozan – okna w świetlicy w Domasłowie były wymieniane  
z naszej kieszeni. Społeczeństwo dołoŜyło. 
 
Radny Wieczorek – pyta ile kosztowała wynajęta do Domasłowa 
ładowarka? 
 
Pan Mega -  100zł/h. 
 
Radny Wieczorek – ile tych godzin było? 
 
Pan Mega -  6 godzin. 
 
Radny Wieczorek – czy wynajęcie ładowarki było ustalone? 
 
Pani Skarbnik – było wcześniej. 
 
Radna Gawlik – ciekawi mnie kiedy to Domasłów ustalał. 
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Radny Wieczorek – w konsekwencji Gmina posprzątała prywatne 
podwórko. Kto komu zrobił prezent? Raczej Gmina prywatnej osobie. 
 
Przewodniczący Rady – gdyby sprawa wynajęcia ładowarki była 
przedstawiona na Radzie, musielibyśmy się na to zgodzić. 
 
Radny Wieczorek – do Radnych z Domasłowa - utwardziliście sobie 
parking przed klubem, kosztem np. Miechowa. Prosiłem o sprawiedliwy 
podział budŜetu. Tak podzielono, Ŝe Miechów nic nie dostał. 
 
Radni w burzliwych wypowiedziach sprzeciwiają się wykonywania przez 
Urząd Gminy nie planowanych spraw. 
 
Radny Kozan – trzeba się starać.  
 
Przewodniczący Rady – Pan mówi, to się robi. Inni Radni mówią i nie 
jest robione. Podobna sprawa jest z dzwonnicą. Pan mówi. 
 
Radny Wieczorek – chylę czoła, Ŝe Pan Kozan  tak dobrze potrafi 
wykorzystać sytuację. 
 
Radny Zając – fadroma pracowała 10 godzin. Ludzie wozili gruz, straŜ 
piasek. Ludzie to rozwalali sami. 
 
Radny Kurzawa – pyta czy jest jakiś fundusz, Ŝe wójt o jego 
wykorzystaniu decyduje sam, czy na wszystko musi mieć zgodę Rady? 
 
Pani Skarbnik – jest taka moŜliwość np. w kwestii utrzymania budynków 
komunalnych. JeŜeli chodzi o wymaganą zgodę Rady, mówimy  
o większych zadaniach, a nie o drobnych. 
 
Radny Wieczorek – nie chodzi mi o to, ze posprzątaliśmy jakiejś Pani 
podwórko. Inną cenę dostałaby za gruzowisko, a inną dostanie za czystą 
działkę.  
Radny Wieczorek sprzeciwia się finansowaniu z budŜetu Gminy kosztów 
zwiększenia mocy licznika energii w klubie w Domasłowie. UwaŜa, Ŝe to 
jest niepotrzebne. 
 
O godz. 15.55 Sesje opuszcza Radny Krzywiecki. 
 
Radny Kozan – Pan Kubik ma zalecenie Sanepidu, Ŝe ma mieć 
zmywarkę. W związku z tym moc jest za mała. 
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Przewodniczący Rady – ale czy taka duŜa moc jest potrzebna? 
 
Radny Kozan – elektryk powiedział, Ŝe tak. 
 
Radny Ostrowski – prosi o zaprowadzenie porządku. Wszyscy 
głosowaliśmy nad BudŜetem, a jego wykonawcą jest Wójt. 
 
Pan Mega – zobowiązuje się wyjaśnić kwestię mocy z Panem Kubikiem, 
panem Marianem Zapolnym oraz z Panem Pietzonką. Chce, aby oni 
sami określili  jakie są potrzeby świetlicy. Po tej rozmowie będzie 
wiedział  jaką podjąć decyzję. Mówi, Ŝe proponował teŜ, aby koszty 
nowej mocy były dzielone na pół, między dzierŜawcę, a Gminę. 
 
 
Radny Wieczorek – proponuje, aby Pan Kubik miał osobny licznik i płacił 
za tę moc. 
 
Radny Zając – to my potrzebujemy moc. Na imprezie jak coś robimy  
w kuchni, to zespół muzyczny musi przestać w tym czasie grać. 
 
Przewodniczący Rady – zabezpieczenie jest przeszacowane. 
 
Pan Mega – niech zostanie podpisana umowa. Opinia elektryka będzie 
na piśmie. Mogą być dwie opinie jeśli Rada tego chce. 
 
Przewodniczący Rady – kończy dyskusję i pyta radnych co z boiskiem? 
 
Pan Mega – biorę na siebie odpowiedzialność, Ŝe dokonam weryfikacji 
kilku gmin. MoŜe to być nawet wyjazdowa lustracja z udziałem Radnych. 
 
Radny Kurzawa – tu mówimy o terminie, a dodatkowe analizy go 
przedłuŜą. 
 
Pani Skarbnik – umowa jest podpisana i ma być ogłoszony przetarg. 
Wtedy wszystko będzie jasne. 
 
Przewodniczący Rady – istnieją jednak powaŜne obawy, Ŝe pieniędzy 
braknie. Był przecieŜ Pan Florczak, mówił, Ŝe same przyłącza wodne, to 
ponad 100.000 zł, a jeszcze jest prąd. 
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Pan Mega – wczoraj dzwoniłem do hurtowni. Samo urządzenie(pompa) 
będzie kosztowało 14 tys. netto. Instalacje moŜe zrobią nasi 
konserwatorzy. 
 
Przewodniczący Rady – proszę nie mówić „moŜe”. 
 
Pan Mega – to nie będzie takie drogie. Drugie urządzenie będzie w 
podobnej cenie. 
 
Przewodniczący Rady – wracam jednak do wypowiedzi Pana Florczaka. 
Mówił o 100tys. zł., a Pan mówi, Ŝe to ma być tak tanio? 
 
Radny Wieczorek – nie moŜna tego robić systemem gospodarczym, bo 
nikt później nie udzieli gwarancji. 
 
Radny Kurzawa – uwaŜa, Ŝe powinniśmy dojść przynajmniej do etapu 
przetargu. 
 
Radny Ostrowski – mówimy o kosztach utrzymania. Dostaniemy 
660.000zł.  Zakładając, Ŝe koszty utrzymania wyniosą 30.000zł. To jest 
to ta sama kwota. Zostanie kwota 333.000 zł.  jeŜeli nie przystąpimy do 
budowy. JeŜeli z tego zrobimy m.in. nawet ogrodzenie obecnego boiska 
w Trębaczowie, to boiska dalej nie będzie. 
 
Radna Piekarska – czy dokumentacja ma uzgodnienia sanitarne i 
przeciwpoŜarowe, aby nie było problemów z  odbiorem? 
 
Pan Mega – dokumentacja nie ma uzgodnień. Będzie wymagane 
pozwolenie na budowę. Ławy fundamentowe tego wymagają. Nie mamy 
jeszcze pozwolenia na budowę. Przetarg będzie ogłoszony bez 
pozwolenia. 
 
Radny Wieczorek – kto jest odpowiedzialny za odbiór? 
 
Pan Mega – jeŜeli wybudujemy zgodnie z projektem, powinni odebrać. 
Jak będzie taka wola Rady, to niech Radni utworzą zespół nadzorujący 
inwestycję. 
 
Radny Kurzawa – mówi, Ŝe jest za dopuszczeniem projektu  
do przetargu.  
 
Przewodniczący Rady – w budŜecie zabezpieczyliśmy kwotę 333.000 zł. 
Jest to kwota, w której ujęte są koszty wykonania  przyłączy. 
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Radny Kurzawa – uwaŜa, Ŝe nie powinno się w tej kwocie ujmować 
przyłączy. 
 
Radny Wieczorek – ustalmy więc, Ŝe cena wybudowania boiska wraz  
z przyłączami - boisko w stanie gotowym – ma kosztować nie więcej niŜ 
1.016.000zł. 
 
Radni popierają wniosek Radnego Wieczorka. 
 
Przewodniczący Rady – prosi o głosowanie nad wnioskiem Radnego 
Kurzawy, aby ogłosić przetarg na budowę boiska ORLIK 2012 , ale pod 
warunkiem , Ŝe kwota kosztów budowy boiska z przyłączami – boisko  
w stanie gotowym - zamknie się w kwocie 1.016.000 zł. 
 
9 radnych głosowało za, 2 radnych głosowało przeciw, 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
 
Pan Mega – mówi, Ŝe w takim razie zawiadomi Marszałka i Ministra 
Sportu, Ŝe inwestycja w Perzowie jest niepewna. 
 
Radny Kurzawa – na razie proszę nie wysyłać. 
 
Przewodniczący Rady – do Radnego Kurzawy  - na jednej z sesji 
powiedział Pan, Ŝe uwaŜa, Ŝe to nie przypadek, Ŝe Wójt Bralina 
przyjechał jak nie ma Pani Wójt. UwaŜam, Ŝe to było pod moim adresem. 
 
Radny Kurzawa – proszę nie insynuować. 
 
Przewodniczący Rady – nie Ŝyczę sobie, aby ktokolwiek ingerował w 
moje zycie prywatne. Pani Wójt ja była zdrowa teŜ mi sugerowała z kim 
się mogę spotykać, a z kim nie. Jest to nieprzyjemne. Z Wójtem 
Grygielem rozmawiałem tylko raz – po tym zdarzeniu. Oświadczam, Ŝe 
jeŜeli będę  miał okazję, będę z nim rozmawiał. 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2008r. 
 
Radny Zając – pyta o pozycję podwyŜek dla pracowników. Czy w tej puli 
jest  teŜ podwyŜka dla zastępcy Wójta? 
 
Pani Skarbnik – uwaŜa, Ŝe temat jest zasadny, ale zastępca nie będzie 
sam sobie przyznawał podwyŜki. Prosi więc Radę o podjęcie tematu. 
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Radca Prawny Marek Sarnowski -  nikt nie moŜe zastępcy zmienić 
angaŜu, bo nie ma jego pracodawcy, czyli Wójta Gminy. Sytuacja jest 
wyjątkowa, bo nieobecność Pani Wójt jest długa. Skonsultuję się, bo 
sytuacja jest specyficzna. 
 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
11 radnych głosowało za przyjęciem uchwały, 1 radny wstrzymał się  
od głosu. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia  
międzygminnego w przedmiocie powierzenia Gminie Kępno 
przygotowania i wykonania zadania pn.”Budowa zakładu 
zagospodarowania odpadów w Olszowie”. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
11 radnych głosowało za przyjęciem uchwały, 1 radny głosował przeciw. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty  
z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego  w prawo 
własności w odniesieniu do nieruchomości nr 429/19 o powierzchni 
0,2332 ha, stanowiącej własność Gminy Perzów. 
 
Przewodniczący Rady – mówi, ze ma mieszane uczucia, bo nie ma tu 
mieszkańców. 
 
Pan Mega – byli u mnie i prosili o przekazanie ich wniosku Radzie 
Gminy. Mieszkańcom bardzo zaleŜy, ale rozmawiali tylko ze mną. 
 
Radca Prawny potwierdził zgodność podpisów na piśmie Spółdzielni z 
zapisami KRS. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
12 radnych głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy. 
 
Radny Wieczorek – pieniądze ze sprzedaŜy tej działki proszę 
przeznaczyć na chodnik w Miechowie. 
 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
12 radnych głosowało za przyjęciem uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie do 
zasobów mienia komunalnego działki nr 28/32 połoŜonej  
w Perzowie. 
 
Przewodniczący Rady – mówi, Ŝe są wątpliwości. Prosi, aby wyjaśnił je 
Radca Prawny. 
 
Radny Kurzwa – jeszcze jest sprawa działek Kuli i Łydki, a to się łączy. 
Czy jest jakiś projekt zagospodarowania tego terenu i czy jest sens 
wykupu. 
 
Pan Mega – omawia przyniesiona przez siebie mapę i uwaŜa, Ŝe wykup 
działki jest konieczny, aby zapewnić ciągłość komunikacyjną.  
 
Radny Ludwikowski – mówiliśmy o cenie za tą działkę 5 tys.zł.   
Radny zapytał dlaczego nie doszło do sprzedaŜy działek Panu Kuli i Pani 
Łydce. O co chodziło, Ŝe notariusz nie sporządziła aktu? 
 
Radca Prawny – nie było wytyczonej drogi dojazdowej do posesji. 
 
Pan Mega -  dopowiada, Ŝe była takŜe zła podstawa prawna w decyzji  
o podziale. 
 
O 17.20 Sesję opuszcza Radny Wodziak. 
 
Radni zgodnie ustalają, Ŝe zgadzają się na wykup za 5 tys.zł., ale koszty 
podziału działki ma ponieść Pan Kacprzyk. Wykup ma nastąpić 
najwcześniej w przyszłym roku. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
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Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
11 radnych głosowało za przyjęciem uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
 

11.  Wolne głosy i wnioski. 
 
Przewodniczący Rady – czy jest odpowiedź z Gminy Bralin? 
 
Pan Mega – nie ma odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Rady odczytuje fragment wywiadu prasowego z Wójtem  
Gminy Bralin Romanem Wojtysiakiem zamieszczonym w „Tygodniku 
Kępińskim”. Z treści wypowiedzi wynika, ze porozumienie zawarte 
między Gminą Bralin, a Gminą Perzów nie będzie realizowane. 
 
Przewodniczący Rady – czy jest zamknięta sprawa mieszkań po policji? 
 
Pan  Mega – temat utknął, podział piwnic teŜ. Nie mamy decyzji 
Wojewody. Mamy uŜyczenie od Starosty Kępińskiego. 
 
Radca Prawny -  z tego co wiem Wojewoda nie ma woli tego oddać. 
 
Pani Sekretarz – dziękuje Radzie za akceptacje podwyŜek dla 
pracowników Urzędu Gminy. 
 
Pan Mega – odnośnie łączenia zajęć między klasami w Domasłowie. W 
planie są łączone godziny w klasach I-III. 
 
Radny Pietrus – to Ŝe wynagrodzenia nauczycieli są w tej chwili wysokie 
to wina rządu a nie nauczycieli. 
 
Radna Gawlik – oszczędzanie w ten sposób w szkole jest chore. 
 
W wyniku rozpoczęcia burzliwej dyskusji, zaproponowano, aby ustalić 
spotkanie wspólne Komisji  rady na 25 czerwca 2008r. o godz. 9.00. 
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Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  
i zamknął obrady XVII Sesji Rady Gminy Perzów. 
 
 
Protokół spisała: Joanna Bednarek 


